
                                                                                                              

Protokół Nr XIII/15  

z Sesji Rady Gminy  Iłowo-Osada 

odbytej dnia 6 listopada  2015 roku 

w Sali Sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury w Iłowie-Osadzie 

pod przewodnictwem Wiceprzewodniczącej Rady Gminy 

Pani Doroty Kacperowskiej. 

 

        Obrady rozpoczęto o godz.11 - tej minut dwie, a zakończono o godz.12– tej minut 

trzydzieści. Stan radnych 15- tu, obecnych na sesji 13- tu radnych.  Ponadto w sesji udział 

wzięli: Wójt Pan Cichocki Sebastian, Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek, Skarbnik 

Gminy Pani Roda Irena, Radca prawny Pan Antoszewski Mirosław, Kierownik Zakładu 

Gospodarki Komunalnej Pan Mizeria Jerzy, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Iłowie –Osadzie Pan Wilgowicz Piotr, Kierownik Referatu Oświaty Pan 

Czajkowski Zbigniew, Wicedyrektor Zespołu Szkół Nr 2 w Narzymiu Pani Nagórzańska 

Anna, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Iłowie-Osadzie Pani Engelard Halina, 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Pan Olszewski Piotr, Pełnomocnik Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pani Chuda Zofia, Radny Rady Powiatu 

Pan Gąsiorowski Roman, Przedstawiciele Izby Rolniczej, pracownicy Urzędu Gminy oraz 

Sołtysi, mieszkańcy. 

          Sesję otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota Kacperowska. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, zaproszonych gości oraz pracowników 

Urzędu Gminy. 

Stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 13-tu 

radnych).  

Ad. pkt. 2 

           Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała  radnych, Ŝe w punkcie 15 

porządku obrad zostanie przedstawiona Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych  za 

rok szkolny 2014/2015.   

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem porządku 

obrad. „Za” przyjęciem porządku obrad głosowało -13-tu radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

             Porządek obrad XIII Sesji Rady Gminy został przyjęty w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie propozycji do zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Gminy. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: obniŜenia ceny skupu 1q Ŝyta na 2016 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: podatku od środków transportowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: opłaty targowej 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wzoru deklaracji i informacji w sprawie 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian uchwał o przystąpieniu do zmian  Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Iłowo-Osada 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budŜetu Gminy na 2016 rok. 

11. Informacja Wójta z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

12. Informacja Przewodniczącej  Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

13. Informacja z Urzędu Skarbowego w Działdowie o złoŜonych oświadczeniach 

majątkowych ( dot. kierowników jednostek organizacyjnych oraz radnych ) 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

 

Ad. pkt 3. 

Wiceprzewodnicząca Rady  poinformowała, Ŝe protokół z XII  Sesji Rady Gminy został 

sporządzony w terminie i był dostępny do wglądu u pracownika obsługującego Radę. Do 

chwili rozpoczęcia obrad nie zgłoszono uwag do  protokołu. Wiceprzewodnicząca Rady 

zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 13-tu  radnych. 

Ad. pkt 4.        

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poprosiła o wyjaśnienia Panią Pawlicką Ewę pracownika 

ds. wymiaru podatku w Urzędzie Gminy. 

Pani Pawlicka wyjaśniła, Ŝe w projekcie uchwały w § 1 znalazł się dodatkowy punkt d) 

dotyczący gruntów niezabudowanych objętych obszarem  rewitalizacji. Zmieniła się ustawa 

o rewitalizacji, która weszła w Ŝycie 20 października br. dlatego taki zapis musi znaleźć się 

w uchwale. 
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Głos zabrał Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, który odniósł się do wysokości stawek 

podatkowych, informując Ŝe stawki podatku w większości przypadków pozostały na tym 

samym poziomie. Stawka została minimalnie podniesiona przy gruntach związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej, tylko dlatego aby zrekompensować stawkę 

podatku rolnego, który został obniŜony.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały z propozycjami stawek 

podatku od nieruchomości, poinformowała, Ŝe Komisje omawiały stawki podatku na swoich 

posiedzeniach.  

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk.  

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało – 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XIII/80/15. 

  

Ad. pkt 5.    

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: obniŜenia ceny 

skupu 1q Ŝyta na 2016 rok.     

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk.  

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało – 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XIII/81/15. 

 

Ad. pkt 6.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: podatku od 

środków transportowych. 

Pani Struzik Agnieszka pracownik Urzędu Gminy ds. opłat lokalnych udzieliła wyjaśnień.  

Stawki podatku od środków transportowych pozostają na poziomie roku 2015 z wyjątkiem, 

w tych przedziałach w których przekraczały stawki maksymalne podane przez ministra 

finansów. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13 - tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XIII/82/15. 

 

Ad. pkt 7. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: opłaty targowej. 

Głos zabrał Wójt, który poinformował Ŝe trwają negocjacje z PKP o teren targowy. Po 

zakończeniu rozmów  i podpisaniu porozumienia dokonamy oznaczenia placu targowego.  

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XIII/83/15. 

 

Ad. pkt 8.       

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: ustalenia wzoru 

deklaracji i informacji w sprawie podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 

leśnego. 

Wyjaśnień udzieliła Pani Pawlicka, która poinformowała Ŝe naleŜało zmienić druki wzorów 

deklaracji i informacji na podatki  gdyŜ zmieniły się zapisy w ustawie. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XIII/84/15. 

 

Ad. pkt 9. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmian uchwał o 

przystąpieniu do zmian Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Iłowo-Osada. 

Wyjaśnień udzieliła Pani Sztando Marta, która poinformowała Ŝe zmiany dotyczyły 

obszarów planowanych dla realizacji farm wiatrowych w granicach obrębów geodezyjnych 

wsi Narzym, Brodowo, Kraszewo, Mansfeldy, Janowo-Pruski. W wyniku zmiany 

potencjalnych lokalizacji elektrowni wiatrowych  a tym samym zwiększenia obszaru 

oddziaływania elektrowni inwestor wystąpił z wnioskiem o zwiększenie obszaru objętego 

zmianą Planu w obrębach Narzym, Mansfeldy -Narzym oraz Janowo-Pruski. Nowy zakres  
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stref oddziaływania od elektrowni wiatrowych wykraczał poza obszar objęty 

zmianą Planu w związku z powyŜszym zostały przedstawione zmiany. 

Głos zabrał Wójt, który poinformował Ŝe jest przychylny tej inwestycji poniewaŜ dla Gminy 

byłyby duŜe wpływy podatkowe. 15 milionów podatku rocznie z samych Białut by było, a 

Janowo-Pruski to kolejny milion złotych do budŜetu. Wójt – jestem przychylny względem 

budowy farm wiatrowych, to umoŜliwi nam rozwój dzięki wpływom finansowym. 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XIII/85/15. 

 

Ad. pkt 10. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budŜetu 

Gminy na 2015 rok. 

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy Pani Roda Irena. 

Skarbnik Gminy zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania? 

Wiceprzewodnicząca zwróciła się  z zapytaniem  czy będzie waloryzacja wynagrodzeń dla 

pracowników obsługi w szkołach i dla pracowników urzędu? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, Ŝe w tym roku nie będzie. 

Więcej zapytań nie było. 

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

wypracowanych opinii.  

Komisja rolnictwa nie wypracowała stanowiska. Pozostałe Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 13-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XIII/86/15. 

 

Ad.pkt.11. 

Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek przedstawił informację Wójta z realizacji uchwał w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, który poinformował w następujących 

sprawach: 
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- w poniedziałek (9 listopada) zostanie podpisana umowa na budowę chodnika w 

Białutach, 

- w przetargu został sprzedany samochód, który słuŜył do przewozu osób do OREW 

i ŚDS, 

- planowane jest zlokalizowanie przystanku  autobusowego przy ul. Tysiąclecia, 

- w miesiącu styczniu przy windach zostaną zamontowane stojaki na rowery i kosze na 

śmieci, 

- zostały podjęte działania zmierzające do uregulowania stanu prawnego fragmentu drogi 

przy ul. Staszica 

- wystąpiłem z wnioskiem do PKP o poprawienie stanu zewnętrznej elewacji budynku 

dworca, 

- planowane jest ułoŜenie chodnika do lokomotywy, 

- będziemy odzyskiwać podatek VAT z projektów PROW ( zostanie złoŜona korekta do US 

w Działdowie), 

- 4 listopada odbędzie się Zgromadzenie Związku tematem będzie problem bezdomnych 

psów (jest propozycja aby członkowie związku płacili dotację na rok od 1 mieszkańca) w 

naszej gminie  byłoby to około 30 tyś. zł. Ale jest warunek, Ŝe muszą na to wyrazić zgodę 

wszyscy członkowie związku. 

- trwa remont drogi wojewódzkiej, niestety w tej inwestycji  nie planuje się zatoczek 

autobusowych ale będziemy dalej się o to starać, aby ujęto to w budŜecie zarządu dróg w 

przyszłym budŜecie, 

- udało się nam uzyskać zgodę na wybudowanie chodnika na ul. Działdowskiej, 

- został złoŜony wniosek do powiatu w sprawie budowy zatok autobusowych w Brodowie i 

Wierzbowie,  

- planujemy wyremontować pomnik w lesie w Białutach, przeznaczymy 4 tyś. na remont, 

staramy się o dofinansowanie do remontu z Rady Walk i Męczeństwa, 

- został juŜ opracowany  projekt budŜetu na 2016 rok, który został przesłany do RIO i do  

radnych.  

- Wójt przedstawił obecnym na sesji nowego Dyrektora GOK i S  Pana Piotra Olszewskiego. 

 

Ad.pkt.12. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.pkt.13. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała informacje z Urzędu Skarbowego w 

Działdowie o złoŜonych przez radnych, kierowników jednostek organizacyjnych oraz Wójta 

i Przewodniczącej Rady Gminy oświadczeniach majątkowych. Oświadczenia majątkowe 

zostały złoŜone w terminie, nieprawidłowości nie stwierdzono.   

Ad.pkt.14. 

Zapytań nie było. 

Ad.pkt.15. 

Głos zabrał Pan Olszewski Piotr nowo wybrany dyrektor GOK i S, który podziękował 

stowarzyszeniom za opinię i za zaufanie jakim go obdarzyli aby mógł objąć funkcję 

dyrektora. Korzystając z okazji Pan Olszewski zaprosił wszystkich na program artystyczny z 

okazji Dnia Niepodległości oraz na 22 listopada na Festiwal Twórczości Religijnej „FERA”.    

Głos zabrał Wójt, który poinformował, Ŝe dnia 16 listopada w Iłowie odbędą się konsultacje 

społeczne odnośnie zagospodarowania centrum Iłowa i terenu przed stadionem sportowym. 

Głos zabrał Pan Czajkowski Zbigniew Kierownik Referatu Edukacji, kultury i zdrowia, który 

przedstawił Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Iłowo-Osada za rok 

szkolny 2014/2015. 

Radni otrzymali kserokopie informacji celem zapoznania się.  

Mieszkanka Gminy Wieczfnia Kościelna Pani Karpińska  zwróciła się z zapytaniem 

dlaczego musiała złoŜyć wniosek o uczestnictwo w sesji, skoro sesja jest otwarta. 

Pan Wójt  –  była Pani u mnie w sprawie wniosku o zmianę w planie zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Mławka z terenów leśnych na tereny rolne. Powiedziałem, 

Ŝeby pani złoŜyła stosowny wniosek w tej sprawie. Zwróciłem uwagę, Ŝe  posiedzenia Rady 

Gminy i  komisji są otwarte. KaŜdy moŜe uczestniczyć, ale najlepiej złoŜyć wniosek by radni 

byli przygotowani do tematu rozmowy. Wójt  zaproponował by wnioskodawczyni 

bezpośrednio przyszła na posiedzenie komisji lub rady. 

Pani Karpińska  poinformowała, Ŝe  20 kwietnia złoŜyła wniosek o zmianę w MPZP i do tej 

pory nie uzyskała odpowiedzi. 

Pani Sztando Marta odpowiedziała, Ŝe nie jesteśmy zobligowani odpowiadać na wnioski do 

zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego. Wnioski są rozpatrywane w momencie 

decyzji, Ŝe robimy kompleksową zmianę takiego planu. A to robi się co jakiś czas, np. co 5 

lat, w zaleŜności czy gmina ma na to środki i czy jest wola by taki plan zmienić. 

Pan Wójt  zwrócił się do Pani Karpińskiej o przedstawienie treści wniosku. 

Pani Karpińska poinformowała, Ŝe są to tereny pod zalesienie,  ale nie będzie ich zalesiać. 

Głos zabrała radna Pani Piekarska Ewa, która zwróciła się zapytaniem do p. Karpińskiej  

w jakim kierunku będzie chciała się rozwijać. Radna Pani Piekarska stwierdziła, Ŝe my nie 

moŜemy na kaŜdy wniosek petenta na juŜ robić zmiany. Są to trudne sprawy, poniewaŜ 
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przekwalifikowanie terenów leśnych na rolne wiąŜe się z tym, Ŝe jeŜeli ktoś zaczyna 

działalność na tym terenie np. chce wybudować kurniki, to komplikuje sprawę. Moje 

stanowisko – gdyby doszło do takiej zmiany to tylko z klauzulą, Ŝe nie będzie to teren pod 

budowę  kurników. 

Pani Karpińska zwróciła się z zapytaniem  co z gruntami co niedawno gmina sprzedała i teŜ 

dla pana który ma kurniki? 

Wójt odpowiedział, Ŝe gmina nie sprzedała Ŝadnych działek, jeŜeli to ktoś zrobił prywatnie  

to jego sprawa.  

Pani Karpińska zwróciła się z zapytaniem  jak długo trwa proces zmian pod wiatraki? Jaki 

jest koszt zmian w planie? 

Głos zabrała Pani Sztando, która poinformowała Ŝe ok. 40 tyś. złotych, ale moŜe być 

większy w zaleŜności od przeznaczenia działki i obszaru. 

Radna Pani Piekarska Ewa zwróciła uwagę, Ŝe informacja o sesji i komisjach jest 

zamieszczana w BIP i w gablocie przed Urzędem Gminy. 

Głos zabrał radca prawny Pan Antoszewski Mirosław, który wyjaśnił procedurę składania 

wniosku oraz procedurę związaną ze zmianami w planie zagospodarowania przestrzennego. 

Głos zabrał radny rady powiatu działdowskiego Pan Gąsiorowski Roman, który odniósł się 

do współpracy powiatu z gminą a chodzi konkretnie o wiaty w Wierzbowie. Radny 

stwierdził, Ŝe duŜo łatwiej będzie razem współpracować, razem pozyskiwać pieniądze dla 

naszej gminy. My jesteśmy chętni do pomocy tylko wy musicie chcieć. 

Głos zabrał Wójt, który zwrócił się do radnego powiatowego Pana Gąsiorowskiego z 

zapytaniem czy z jego strony była juŜ wcześniej jakaś inicjatywa? 

Wójt poinformował, Ŝe zostały złoŜone wnioski do Zarządu Dróg. Wójt zwrócił się do 

radnego, Ŝe jeŜeli uda się mu przegłosować te wnioski  w radzie powiatu to będziemy 

wszyscy wdzięczni.  

 

Na tym porządek obrad został wyczerpany. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  

Pani Dorota Kacperowska zamknęła obrady  XIII Sesji Rady Gminy w Iłowie-Osadzie. /1230/ 

  

Protokołowała:                                                             Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

K. Darnowska                                                                       Dorota Kacperowska                          

 


